
 
 

5. april 2016 
 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37, stk.1, skal jeg hermed fremlægge følgende 

spørgsmål overfor Naalakkersuisut: 

 

1. Har Naalakkersuisut planer om, at forbedre plejevederlaget, for plejeforældre, der passer børn 

der er anbragt udenfor hjemmet? 

2. Såfremt der er planer omkring en forbedring af plejevederlaget, hvornår vil plejeforældrene 

da kunne regne med, at skulle kunne mærke disse forandringer?  

(Medlem af Inatsisartut, Jens Immanuelsen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

 

Plejevederlaget til de plejeforældre, der varetager pasning af børn, der er anbragt udenfor deres eget 

hjem, er ikke længere tidssvarende og det er derfor på høje tide, at der sker de nødvendige 

justeringer, hvorfor jeg med dette spørgsmål, gerne vil have oplyst, om der allerede er iværksat et 

arbejde henimod en forbedring af plejevederlaget, eller om der eventuelt er planer omkring, at 

iværksætte tiltag til, at arbejde på, at disse forhold udbedres, idet jeg mener, at plejevederlagets 

størrelse, skal være overensstemmende med det arbejde, som der vitterligt erlægges af 

plejefamilierne, ligesom jeg gerne vil påpege, at døgninstitutionerne, der varetager pasning af børn, 

der er anbragt udenfor hjemmet, er særdeles økonomisk forbrugende i dag, hvor plejeforældrenes 

forhold nu i årevis ikke er blevet reguleret og opdateret til mere tidssvarende satser. 

 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage.  


